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محسن رضایی:
عقب نشینی از »راهبرد تنبیه متجاوز« 

نه ممکن است نه جایز
فرمانده ســپاه پاسداران در دوران دفاع مقدس گفت: اصول راهبردی از جمله 
»تنبیه متجاوز« باید با تدبیر و شجاعت پیگیری شود و عقب نشینی از آنها نه 

ممکن است و نه جایز.
محسن رضایی در پیامی در صفحه خود در یکی از شبکه های اجتماعی نوشت: 
با اشــاره به تأکید مقام معظم رهبری بر پرهیز از عقب نشینی در برابر دشمن 
با اســتناد به آیه ۱۶ ســوره انفال، دفاع از سرزمین اسلام، حمایت از مظلوم و 
استقلال ملت ها، دفع تهدید و تنبیه متجاوز، اصول راهبردی هستند که با تدبیر 

و شجاعت پیگیری می شوند و عقب نشینی از آنها نه ممکن است و نه جایز.

رویداد

گزارش زرآبادی به پزشکیان 
درخصوص انتصابات دقیقه نودی

سیده حمیده زرآبادی، سخنگوی ستاد انتخاباتی پزشکیان در زمان انتخابات 
ریاست جمهوری، با انتشار یادداشــتی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:» در 
دیدار امروز با دکتر پزشــکیان، علاوه بر ارائه گزارشــی از ســازوکار دریافت 
گزارشات مردمی مربوط به تخلفات عزل و نصب مدیران در دوره انتقال دولت، 

دو پیشنهاد به ایشان ارائه دادم:
۱. پس از اخذ رأی اعتماد وزرا از مجلس با توجه به شــاخص های تعریف شده 
برای انتخــاب وزرا، ظرفیت های موجود و اولویت ســنجی نیازهای مردم، هر 
وزارت خانــه برنامه  کوتاه مدت ۴ماهه ای ارائــه دهد و از مردم بخواهیم تا برای 

تحقق این برنامه مشارکت و نظارت داشته باشند.
 ۲. در راســتای گفتمان و شــاخص های مدّنظر دولت چهاردهم و ابلاغ آن به 
وزارت خانه ها، منشــوری برای بهره گیری از سرمایه انسانی تنظیم و ابلاغ شود 
تا در ســطوح مختلــف مدیریتی بدنه دولت از ظرفیــت نیروهای متخصص، 

کارآزموده و باورمند به آن گفتمان استفاده شود.«

پیشنهاد محمد فاضلی به همکاران رئیس جمهور
اســتاد دانشگاه و جامعه شــناس، با انتشار یادداشــتی، به بیان توصیه ای به 
دولتمردان پرداخت. محمد فاضلی، اســتاد دانشگاه و جامعه شناس، با انتشار 

یادداشتی در شبکه اجتماعی ایکس، نوشت:»پیشنهاد مشفقانه
اگر همکاران آقای رئیس جمهور کمتر ســخن بگویند، کمتر تنش و داســتان 
درســت می شود. سخن گفتن و اطلاع رسانی را به سخنگوی آتی دولت واگذار 
کنند. سیاستمدار خوب، ایده و حرف خوب هم دارد، اما کم می گوید، گاه اصلا 

نمی گوید؛ عمل می کند، و بقیه درباره عمل خوبش بسیار می گویند.«

سوشیال

ادعای یک فعال سیاسی درباره کابینه پزشکیان 
یک فعال سیاســی درباره برخی انتقادها از کابینه، خاطرنشــان کرد: دســت 
رئیس جمهوری در انتخاب اعضای کابینه باز نبود و آقای پزشــکیان باید نظر 
سایر ارکان نظام بالاخص مجلس شورای اسلامی را در انتخاب کابینه لحاظ و 

تأمین می کرد.
رحمت الله بیگدلی، درباره کابینه پیشنهادی رئیس جمهور بیان کرد: کابینه ای 
که آقای پزشکیان به مجلس معرفی کرده با لحاظ کف مطالبات ملت و رعایت 
نظر ارکان مختلف نظام بوده اســت. برخــی از اعضای کابینه از حامیان دکتر 
پزشکیان و منتخب شــورای راهبری و برخی هم از مخالفان ایشان و حامیان 

کاندیداهای رقیب آقای پزشکیان هستند و منتخب شورای راهبری نیستند.
به گزارش ایســنا، وی در پاسخ به این پرســش که این کابینه توانست شعار 
وفــاق ملی را تحقق ببخشــد؟ گفت: البته وفاق ملی به این معنا نیســت که 
کاندیدای پیروز بخشــی از دولت خود را در اختیار جریان مغلوب در انتخابات 
بگذارد. وفاق ملی به معنای داشــتن دغدغه های مشترک برای حل مشکلات 
کشور و فصل الخطاب دانستن صندوق رأی و تلاش برای تعمیق دموکراسی و 
حاکمیت اراده ملی اســت. اما آقای پزشکیان در راستای تحقق وفاق ملی که 
شعار او در انتخابات ریاســت جمهوری بود سعی کرد که با رایزنی با نهادهای 
مختلف حکومتی لیســتی را برای عضویت در دولت خود به مجلس پیشنهاد 
کند که نمایندگان مختلف جریان های سیاســی موجــود در حاکمیت در آن 
حضور داشته باشند. آقای پزشکیان می خواهد با این کار جریان مخالفت خود 
را به دغدغه های مشــترک و همکاری برای حل مشکلات کشور فرا بخواند تا 
بتواند با تجمیع اراده ها و توان های پراکنده جریان های مختلف به حل مشکلات 

کشور و مردم بپردازد.
این فعال سیاسی درباره برخی انتقادها از کابینه، خاطرنشان کرد: البته انتظار 
ملت، رأی دهندگان و حامیان آقای پزشــکیان از ایشــان این است که اعضای 
کابینه او همگی معتقد به دیدگاه های وی و ملتزم به تغییر وضع موجود و تأمین 
مطالبات ملت باشند. از این رو ملت و حامیان دکتر پزشکیان از حضور برخی از 
کسانی که در اردوگاه مخالفان پزشکیان بوده اند ناراحتند؛ چون نگرانند که این 
افراد در چارچوب مطالبات ملت و برنامه دکتر پزشکیان عمل نکنند. امیدوارم 
که اعضای کابینه منتخب دکتر پزشــکیان به میثاق خود با ایشان که در واقع 
میثاق با ملت است متعهد باشند و حامیان آقای پزشکیان و ملت را از نگرانی 
درآورند. بیگدلی در پایان گفت: دست رئیس جمهوری در انتخاب اعضای کابینه 
باز نبود و آقای پزشــکیان باید نظر سایر ارکان نظام بالاخص مجلس شورای 

اسلامی را در انتخاب کابینه لحاظ و تأمین می کرد.

احزاب

تشریح آخرین وضعیت پرونده فساد در فوتبال
رئیس کل دادگســتری اســتان کرمان گفت: حدوداً ۱۰۰ سکه در این پرونده 
به شکل نامشــروع میان افراد رد و بدل شده است که روال عادی و طبیعی و 
مراحل قانونی در خرید و اهدا کردن آن به افراد را طی نکرده و باعث به وجود 

آمدن این فساد شده است
به گزارش ایلنا، حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی رئیس کل دادگستری 
اســتان کرمان در گفت وگویی در رابطه با وضعیت پرونده فساد فوتبال، اظهار 
کرد: این پرونده با گزارش خود باشگاه مس رفسنجان شکل گرفت، زمانی که 
مســئولان جدید باشگاه مس کار خود را آغاز کرده بودند متوجه شدند که در 
سال های گذشته یعنی سال ۹۹ و قبل تر در باشگاه فساد هایی اتفاق افتاده است.

وی افزود: سپس سازمان اطلاعات سپاه از سوی قوه قضاییه ماموریت پیدا کرد 
تا به این موضوع ورود پیدا کند و در نهایت ابعاد جدیدی از این پرونده مشخص 
و کشــف شد. عمده اتهامات این باشگاه پرداخت رشوه، تحصیل مال از طریق 
نامشروع و در رابطه با برخی افراد اتهام کلاهبرداری مطرح شده و افراد تفهیم 
اتهام شــده اند. رئیس کل دادگستری اســتان کرمان گفت: تحقیقات از تمام 
کســانی که احضار شــدند در دادگاه انجام شده و در حال حاضر فقط یک نفر 
از متهمان که از مســئولان فدراسیون است هنوز در بازداشت قرار دارد و دیگر 

متهمان از زندان آزاد شدند. 
حمیدی بیان کرد: ۴ نفر از مســئولان سابق باشگاه که در آن زمان مسئولیت 
داشــتند جزو متهمان پرونده هستند، تعدادی از مســئولان وقت فدراسیون 
فوتبال کشور نیز در این پرونده مورد اتهام قرار گرفتند. حدوداً ۶ نفر از اصحاب 
رسانه مرتبط با این موضوع احضار شدند و تحقیقات و بررسی های لازم به عمل 
آمده است. حمیدی درباره اینکه کیفرخواست پرونده چه زمانی صادر می شود، 
اظهار کرد: ظرف ۱۵ الی ۲۰ روز آینده پرونده فســاد فوتبال در دادسرا منتهی 
به تصمیم می شود تا کیفرخواســت و قرار مجرمیت صادر و پرونده به مرحله 

دادگاه ارجاع شود. 
وی درباره میزان فساد در این پرونده ادامه داد: در تحقیقات و بررسی هایی که 
به عمل آمده و اسناد مالی که جابجا و رد و بدل شده است حدوداً ۱۰۰ سکه 
در این پرونده به شکل نامشروع میان افراد رد و بدل شده است که روال عادی 
و طبیعــی و مراحل قانونی در خرید و اهدا کــردن آن به افراد را طی نکرده و 
باعث به وجود آمدن این فســاد شده است. حدود چند میلیارد تومان پول نیز 

میان افراد رد و بدل شده است.
رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: حداکثر تعداد سکه ای که به یک فرد 
داده شده حدود ۲۵ سکه و حداقل آن نیز ۵ سکه است که میان افراد رد و بدل 
شــده است. برخی از متهمان نیز به دریافت این مبالغ سکه ها و پول ها اعتراف 
کرده اند برخی نیز این امر را طبیعی می دانستند، ولی از نظر ما، چون مجرای 

قانونی را طی نکردند عنوان مجرمانه پیدا می کند.

عدلیه

جزئیات اولین بررسی 
جلسه رای اعتماد

سخنگوی هیات رئیســه مجلس گفت: مسعود پزشکیان 
رئیــس جمهور ۲۷ مــرداد )امروز( برای دفــاع از کابینه 
پیشــنهادی خود به مجلس می آید و طبق آیین نامه برای 
دفاع از وزرای پیشــنهادی خود به مدت ۲ ســاعت و 3۰ 

دقیقه فرصت دارد.
حجت الاســلام علیرضا ســلیمی روز جمعه، گفت: طبق 
برنامه، رئیس جمهور فرد برای دفاع از کابینه پیشــنهادی 
خود به مجلس می آید. رئیس جمهور برای دفاع از کابینه 
خود ۲ ســاعت و 3۰ دقیقه فرصــت دارد و پس از آن ۵ 
مخالــف و ۵ موافق کابینه پیشــنهادی در صحن مجلس 
ســخنرانی خواهند کرد. به گزارش ایرنــا، وی افزود: هر 
یک از موافقان یا مخالفان کلیات کابینه ۱۵ دقیقه فرصت 
ســخنرانی دارند که می توانند بخشــی از زمان خود را در 

اختیار نماینده دیگری قرار دهند.
ســلیمی با بیان اینکــه کلیات کابینــه در صحن به رای 
گذاشته نمی شود، خاطرنشان کرد: پس از صحبت های ۵ 
مخالف و ۵ موافق رسیدگی به برنامه ها و صلاحیت وزرای 

پیشنهادی به ترتیب حروف الفبا در مجلس آغاز می شود.
ســخنگوی هیات رئیسه مجلس اظهار داشــت: در زمان 
بررســی برنامه ها و صلاحیت هر یک از وزرای پیشنهادی 
۲ نفــر از ما نمایندگان به عنوان مخالف و ۲ نفر به عنوان 
موافق سخنرانی خواهند داشت که هر یک از نمایندگان در 
این باره نیز ۱۵ دقیقــه فرصت دارند که به بیان نظرات و 
دیدگاه های خود بپردازند و می توانند بخشی از وقت خود 
را نیز در اختیــار نماینده دیگر قرار دهند. وی افزود: برای 
بررســی صلاحیت وزرای پیشنهادی در صحن مجلس ما 

نیازمند 3۶ ساعت زمان هستیم.

رای مثبت کمیسیون قضایی مجلس 
به وزیر پیشنهادی دادگستری 

ســخنگوی کمیســیون قضایی مجلس از تایید صلاحیت 
و برنامه های وزیر پیشــنهادی دادگستری در نشست این 
کمیسیون با اتفاق آرا خبر داد. به گزارش ایلنا، علی آذری 
در سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس گفت وگویی گفت: 
اعضای کمیسیون قضایی مجلس پس از استماع صحبت ها 
و گزارش هــای امین حســین رحیمی وزیر پیشــنهادی 

دادگستری صلاحیت و برنامه هایش را به رای گذاشتند.
سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس اظهار داشت: اعضای 
کمیســیون قضایی مجلس با اتفــاق آرا با صلاحیت وزیر 

پیشنهادی دادگستری در کمیسیون موافقت کردند.
وی افزود: وزیر پیشنهادی دادگستری تنها وزیر مرتبط با 

حوزه کاری کمیسیون قضایی و حقوقی است.

روایت کوثری از نظر کمیسیون امنیت 
ملی درباره ۴ وزیر

اســماعیل کوثری، نماینده تهران در مجلس، ضمن ارائه 
گزارشی از فرآیند بررسی صلاحیت وزرای پیشنهای کابینه 
چهاردهم، به بیان دیدگاه هــای خود در خصوص ترکیب 
کابینه پرداخت. بنابر گزارش ایرنا، عضو کمیسیون امنیت 
ملــی با بیان اینکه ۴ وزیر اطلاعــات، امور خارجه، دفاع و 
کشور به طور تخصصی به کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی ارجاع شــدند، اظهار داشت: هر ۴ وزیر مذکور در 
کمیسیون رای آوردند و نظر کمیسیون نسبت به آنها مثبت 
بود. وی با توجه به فضای حاکم بر مجلس پیش بینی کرد 
که اکثر قریب به اتفاق وزرای پیشــنهادی مشــکلی برای 

کسب رای اعتماد نمایندگان مجلس نداشته باشند.
کوثری میزان سنخیت تخصص وزرای پیشنهادی با جایگاه 
مربوطــه را خوب ارزیابــی و تصریح کــرد: رئیس جمهور 
ســعی کرده تخصص را در نظر بگیرد و افراد اکثرا با لحاظ 
تخصص هایشان انتخاب شده اند، چه به لحاظ آشنایی با امور 
مربوط به حوزه مسئولیت شــان، چه به لحاظ مرتبط بودن 
رشــته تحصیلی. از این رو به طور کلی می توان ابراز داشت 
تخصص گرایی به میزان قابل قبولی رعایت شده است. نماینده 
تهران در پاسخ به سوالی درخصوص این که با توجه به این که 
آقای پزشکیان براساس وعده های انتخاباتی همکاران خود 
در دولت را تنها از یک جناح انتخاب نکرده و گزینه هایی از 
جریان های مختلف فکری در لیست وزرای پیشنهای حضور 
دارند، مجلس چه وظیفه ای برای رای اعتماد به این کابینه 
دارد، تاکید کــرد: هم رئیس جمهور و هم مجلس وظایف و 
اختیاراتی دارند، رئیس جمهور وزرای پیشنهادی خودشان را 
از طرق مختلف بررسی کردند، نمایندگان هم وظیفه دارند 
برای دادن رای اعتماد برنامه ها و سوابق افراد معرفی شده را 

به نحو دقیق مورد بررسی قرار دهند.

حمایت باهنر از کابینه پزشکیان
باهنر گفت: آقای پزشکیان هم در جلسه ای نقل کرده بود 
بنده فکر نمی کردم رئیس جمهور بشــوم، اینکه بخواهیم 
بگوییم آقای پزشــکیان از قبل تیمی داشته و تشکیلاتی 
داشــته اینگونه نبوده است و ایشان قریباً کمتر از یک ماه 
فرصت داشته که از بین این همه آدمی که معرفی شده اند 

به او چندین نفر را انتخاب بکند.
محمدرضا باهنر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، در 
پاســخ به اتفاقاتی که چند روز اخیر در دولت و استعفای 
ظریــف رخ داده و اینکه دولت پزشــکیان چه خواهد کرد 
گفت: یک نقلی از آقای پزشکیان هم شنیدم و صحت سقم 
آن را خیلی نمی دانم و آن اینکه ایشان بعد از اینکه انتخاب 
شده بود در یک محفل دوستانه ای گفته بود من اصلًا فکر 

نمی کردم که انتخاب بشوم.
به گزارش فارس، وی افزود: یادم اســت که ما در مجلس 
بودیم و مجلس پنجم بود، جناب آقای خاتمی در ۲ خرداد 
۷۶ انتخاب شــدند بنده با این که رئیس ستاد آقای ناطق 
نوری یعنی رقیب ایشــان بودم، رفتیم روز بعد از انتخابات 
ساعت ۸ صبح برای تبریک خدمت ایشان، به آقای خاتمی 
گفتم و  ســوال کردم حالا که رئیس جمهور شدید وزرا را 
چه کســانی می خواهید انتخاب کنید و مشی اقتصادیتان 

چه می خواهد باشد؟
وی در ادامه گفت: آقای خاتمی زیر خنده زد و گفت بنده 
اصلًا فکر نمی کردم که رئیس جمهور بشوم که بخواهم فکر 

کابینه باشم.
باهنر تصریح کرد: بنده می خواهم بگویم آقای پزشــکیان 
هم در جلسه ای نقل کرده بود بنده فکر نمی کردم رئیس 
جمهور بشوم، اینکه بخواهیم بگوییم آقای پزشکیان از قبل 
تیمی داشته و تشکیلاتی داشته اینگونه نبوده است و ایشان 
قریباً کمتر از یک ماه فرصت داشــته که از بین این همه 

آدمی که معرفی شده اند به او چندین نفر را انتخاب بکند.
باهنر تصریح کرد: از آن ۲۰ نفری که برای هر پست معرفی 
شــده بود یک نفر هم که بخواهد معرفی بشــود خب به 
صورت طبیعی ۱۹ نفر دیگر به نوعی ناراحت می شوند، ولی 
مجموعاً با این فرصتی که ایشــان داشت به نظر بنده فکر 

می کنم کابینه خوبی را ایشان معرفی کردند.

مجلس

ویژه

علمیه  حوزه  مدرســین  جامعه  عضو 
قم گفت: آقای پزشــکیان خود را برای 
انقاب و اســام وقف کرده است؛ حال 
تا چه مقدار بگذارند و ایشــان بتواند و 
خرابکاری نکنند، که داســتانی دارد. 
چون عده ای اساساً جمع شده اند برای 
خرابکاری. من همه را می شناســم، اما 
بنا دارد  چیزی نمی گویم که چه کسی 

خراب کند.
مشــروح گفت وگوی جماران با آیت الله علی 

اکبر مسعودی خمینی در پی می آید:
اولین عالمی که به صورت شفاف، صریح 
و گویا از جناب آقای دکتر پزشــکیان 
اعام حمایت کرد و از مردم خواســت 
تا به ایشــان رأی دهنــد، حضرتعالی 
بودید. نظر شما درباره کابینه ایشان و 
کابینه  نبایدهای  و  بایدها  و  ضرورت ها 

چیست؟
الحمدلله انتخابات با نتیجه خوبی تمام شد 
و آقای پزشــکیان به عنــوان رئیس جمهور 
انتخــاب شــد. البته وقتی یــک نفر رئیس 
جمهور شــد، نباید انتظار داشته باشیم در 
ده روز یا یک ماه اول، اوضاع کشور گلستان 
شــود. لذا باید به ایشان از نظر فکری کمک 
کنیم. درباره اعضای کابینه هم، بعد از کار و 
فعالیت باید قضاوت کنیم که لایق هستند یا 
نیستند؛ آن وقت به آقای پزشکیان می گوییم 
که فلانی چند ماه اســت که کاری نتوانسته 
انجام دهد. اینگونه آقای پزشکیان هم متوجه 

می شود.
ما مردم ایران مقداری کم حوصله هســتیم. 
حق هم داریم. چــون مردم ایران در انقلاب 
زجر کشــیدند و ســیصد هزار جوان برای 
انقــلاب دادند. مــردم این را بایــد در نظر 
داشــته باشند که انقلاب، »اسلامی« است و 

»دموکراتیک« یا برای فلان جریان نیست.
لذا افرادی که در دولت اسلامی می خواهند 
کار کنند، باید در چارچوب اسلام کار کنند 
و آنچه دارند بــرای کار وقف کنند. این گونه 

نباشد که بیایند و ببرند بلکه آنچه که دارند 
به انقلاب بدهند. بین این دو فرق اســت که 
آقایی وزیر شــده و می خواهد جیبش را پر 
کند و آقایی که خود را برای انقلاب و اسلام 
وقف کند؛ مــا دومی را می خواهیم. به نظرم 
آقای پزشــکیان خود را برای انقلاب و اسلام 
وقف کرده است؛ حال تا چه مقدار بگذارند و 
ایشان بتواند و خرابکاری نکنند، که داستانی 
دارد. چون عده ای اساساً جمع شده اند برای 
خرابکاری. من همه را می شناسم، اما چیزی 

نمی گویم که چه کسی بنا دارد خراب کند.
از من گذشته اســت و چندین سال قبل از 
انقلاب با امام بودم. چهار سال قبل از اینکه 
انقلاب شــروع شــود من با امام کار کرده ام 
و ایشان را می شــناختم. امام آمد تا اسلام، 
احکام قرآن و امام حســین)ع( را زنده کند. 
امروزه شــما می بینیــد که مــردم در این 
هوای گرم تابســتان و با زحمت زیاد، با چه 
اشتیاقی به پیاده روی اربعین می روند؛ سختی 
می کشــند، اما خوشحال هســتند که امام 
حسین)ع( را زیارت کنند. امام خمینی)ره( 
برای این قضایــا قیام کرد و ما باید این گونه 
باشــیم. بعد از مدتــی مــردم وا رفتند اما 
قرآن، اســلام و ائمه)ع( همان هستند و امام 
حســین)ع( همان امام حسین)ع( است که 

شما دنبالش می روید.
بنابراین، مردم مقداری صبر کنند ببنید چه 
می شــود؛ بعد از چند ماه که دولت کار کرد 
مــردم حق دارند تا از دولــت مطالبه کنند. 
من به مردم شــریف ایــران عرض می کنم 
شما مســلمان بودید و هستید، شیعه بودید 
و هســتید، دنبال ائمه)ع( بودید و الان هم 
هستید، قرآن بر شــما حاکم بوده الان هم 
حاکم باشد. شما دنبال اسلام و قرآن هستید. 
امیدوارم شما پشتیبان قرآن، اسلام و احکام 
دین خدا باشید و خدا هم از شما پشتیبانی 

می کند.
درباره ضرورت رفع مشکات مردم، چه 
توصیه ای به آقای پزشــکیان و وزرای 

ایشان دارید؟
توصیه ام این است که مردم صبر کنند؛ آقای 
پزشــکیان هم بعد از چند ماه اعلام کند که 
فلان جا چگونه بــود، ما فلان کار را کردیم. 
اینگونه نیست که وضع همه مردم بد باشد؛ 
وضع عده ای از مردم پولدار هســتند اما عده 
خاصــی از مردم هســتند که زندگی شــان 
ناراحت اســت مــا هم برای آن هــا ناراحت 
هستیم؛ آقای پزشکیان هم باید به فکر آن ها 
باشــد. در جامعه ما برخی از خانواده ها با ۵ 
سر عائله، برای نان شب شان محتاج هستند و 
عده ای با قرض از این و آن زندگی می کنند.

آقای پزشــکیان باید این هــا را مدنظر قرار 
دهد. یک مقدار باید به روستاها برسند. من 
روستایی در کنار آشــتیان به نام فیض آباد 
سراغ دارم که گندم می کارند، آرد می کنند 
و با کشــاورزی و پخت نان زندگی می کنند. 
این هــا مردم ما هســتند و باید بــه این ها 
رسیدگی شود. من در این روستا چهل سال 
یا شصت سال قبل حمام ساختم، الان همان 
مردم، بیچاره هســتند. آقای پزشــکیان »ز 
گفتن کم کن و بــر مبلغ افزای«. می گویند 
که حــرف زیاد هم نزن، امــا کار زیاد انجام 
بده. ان شاءالله آقای پزشکیان این گونه باشد. 
ایشان بایستی به امور وزارتخانه ها رسیدگی 
کند تــا ببیند وزرا چــه کار می کنند. آقای 
پزشکیان رودربایستی نکند و رودربایستی را 
کنار بگذارد؛ اگر دید آقایی ســر سوزنی کار 
نکرده، او را بیرون کند و دیگری را ســر کار 

بیاید.
مهمتریــن چالش ها و موانع پیش روی 
دولــت، در عرصه سیاســت داخلی و 

خارجی چیست؟
عــده ای می خواهنــد خرابــکاری کنند و 
متأسفانه از هم لباسی های ما هستند. چون 
آقای فلانی طبق میل او رئیس جمهور نشد، 
شمشیر را از رو بسته است. خب نشد دیگر، 
مردم فرد دیگری را خواستند. اگر شما اسلام، 
قرآن و مردم را می خواهید، باید ببینید مردم 

چه خواستند، آن را دنبال کنید نه اینکه علیه 
کسی که رئیس جمهور شده، شمشیر به کمر 

ببندید.
* دیدگاه شــما درباره سیاســت خارجی و 

بحث تحریم ها و مذاکره با آمریکا چیست؟ 
من فکر می کنم که آقای پزشــکیان در این 
فکر اســت که یــک راه مذاکــره ی صحیح 
خداپســندانه ای با خارج پیدا کنــد. این از 
بین حرف های ایشــان درمی آید. ما با فلان 
کشور حســاب و کتاب داشتیم و خرابکاری 
شده، الان می خواهیم مقداری ترمیم کنیم؛ 
چه عیبــی دارد؟ در جریان برجام که آقای 
ظریف دنبال می کــرد، آمریکایی ها لجبازی 
کردند دیگر، و الّا بنا بود که همه چیز درست 
شــود اما آن ها نگذاشتند. امیدوارم شخصی 
که در آمریکا به قدرت می رسد، آدم و انسان 
باشــد. امام خمینی)ره( فرمود که »هر چه 
فریاد دارید بر ســر آمریــکا بزنید.« واقعیت 
هم این است. کشتاری که در غزه در جریان 
است، در واقع آمریکا کشتار می کند. آمریکا 
کشتارگاه درست کرده و نتانیاهو نخست وزیر 
رژیم صهیونیســتی هر چه کودک می کشد، 
خوشحال تر می شــود. آیا می توان گفت که 
وی آدمیزاد اســت؟! شکل وی آدم است در 
حالی که حیوان درنده است که نخست وزیر 

شده است.
*پس شــما رفع تحریم ها و مذاکره درست 

را راه حل برون رفت از مشکلات می دانید.
بله، باید مســئولان ایرانی، مذاکره ی درست 
کنند. چون ما نمی توانیم با همه دعوا کنیم، 
اما آن ها هم باید انسان باشند و راه حسابی را 
بپذیرند. آقای ظریف این کار را انجام داد و به 
ثمر رساند، چرا خرابکاری کردند؟! امیدوارم 

که راه حل خوبی پیدا کنند.
 *شخصیت آقای ظریف را چگونه می دانید؟

آقای ظریف آدم بســیار مثبت، خوب و چیز 
فهمی است. اما اشکال اخیر وی اشکال قانونی 
بود، نه اشکال کاری. ایشان قانوناً نمی توانست 
مسئولیتی قبول کند، اما می تواند در دولت به 
آقای پزشکیان کمک کند. در کمک کردن 
لازم نیست که مســئولیت داشته باشد؛ اگر 
مســئولیت ندارد، یعنی نمی تواند همکاری 

کند؟ همکاری کردن وی که مشکلی ندارد.
 برخی ادعا می کنند که این آخرین امید 
بود که مردم به صحنه آمدند و به آقای 
پزشکیان رأی دادند. ارزیابی شما از این 

ادعا چیست؟
این گونه نیســت که ایــن انتخابات آخرین 
امید مردم اســت. چون ما باید به خدا امید 
ببنیدیم نه به آقای پزشکیان. ما مسلمانیم و 
قرآن، پیامبر)ص( و حسین شهید داریم و از 
این ها باید الگو بگیریم. شاید آقای پزشکیان 
نتوانســت، نتوانســت یک نفر دیگر می آید. 
ما باید ائمه علیهم الســلام را در نظر داشته 
باشــیم. امام حســین)ع( و یاران و اصحاب 
ایشان برای چه شهید شدند؟ برای اسلام و 
قرآن شهید شدند. امام خمینی)ره( از قرآن، 
روایات و ائمه)ع( می گفت اما ما هر چه حرف 
می زنیم از قرآن و روایــات و ائمه)ع( در آن 

نیست و چیزهای دیگری می گوییم.

حمایت آیت الله مسعودی خمینی از دولت پزشکیان:

عده ای می خواهند پیش روی دولت خرابکاری کنند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

۲ وزیر پزشکیان احتمالا رأی نمی آورند
تحلیل نظام الدین موسوی از وزرای پیشنهادی:

برداشت من این است که کابینه متوسطی است
هــادی محمدپــور، عضــو 
کمیســیون اقتصادی مجلس، 
درباره وزرای معرفی شــده از 
ســوی رئیس دولت چهاردهم 
اسامی  شــورای  مجلس  به 
آقای  که  وعده ای  طبق  گفت: 
رئیس جمهــور دادند، قبل از 
اتمام فرصت ۲  هفته ای، اسامی 
وزرای پیشنهادی ایشان اعام 

وصول و معرفی شدند. آقای رئیس جمهور با همفکران و اتاق فکری که تشکیل 
دادند، از سلیقه های مختلف یک کابینه فراجناحی را معرفی کردند که می طلبد 

این تعامل هم در مجلس شکل گیرد.
به گزارش ایســنا، وی با اشــاره به این که رئیس جمهور می توانست وزرای قوی تری هم 
پیشنهاد دهد، افزود: این انتظار هم از آقای پزشکیان وجود داشت که باتوجه به شرایط 
فعلی چنین افرادی معرفی شــوند. جلسه رأی اعتماد نمایندگان هم بستگی به تعامل، 
طرح و برنامه هایی که وزرا در کمیسیون ها مطرح کردند، دارد. ابتکار عمل این دوره این 
اســت که کلیه وزرا باید به همه کمیسیون ها می رفتند و طرح و برنامه های خودشان را 

ارائه می کردند که این اتفاق هم افتاد.
وی ادامــه داد: قاعدتا برخی از وزارت خانه ها چالــش دارند، مخصوصا وزارت اقتصاد که 
با چالش های بســیاری در این حوزه روبه رو هستیم. بحث های گرانی، سود بانکی، بازار 
بورس، کنترل نرخ ارز و تورم هم مطرح اســت. اما معقتدم آقای همتی فرد با تجربه  و 
کار کرده ای است و به نظر من آقای همتی گزینه خوبی برای وزارت اقتصاد خواهد بود.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: در خصوص سایر وزارت خانه ها هم به 
نظر می آید طبق زمزمه هایی که ما در حاشــیه جلسه معرفی وزرا شنیدیم احتمال دارد 
کــه حداقــل ۲ وزارت خانه رأی نیاورند اما تاکید ما این بود که وزرا با آمادگی کامل در 

کمیسیون ها حضور پیدا کنند.
وی درباره این که کابینه پیشــنهادی می توانــد وفاق ملی ایجاد کند، بیان کرد: در حال 
حاضــر 3 وزیر از وزرای آقای رئیســی؛ آقایان علی آبــادی، خطیب و رحیمی در کابینه 

هستند و این نشان می دهد که وفاق ملی قرار است شکل بگیرد. 
از دولت آقای روحانی هم گزینه های پیشــنهادی در کابینــه داریم و افرادی هم داریم 
کــه هیچ تجربه وزارتی ندارند اما در بدنه وزارت خانه کار کردند اگرچه وزیر نبودند ولی 
باتجربه هستند. فکر می کنم در مجلس بستر خوبی فراهم است و فضا آماده خواهد بود 

تا وزرا رأی بیاورند، البته در مورد ۲ وزارت خانه هم گفتم که امکان دارد رأی نیاورد.
وی ادامــه داد: موضوع انرژی، صنایع و معادن بســیار مهم اســت و جایگاه ویژه ای در 

کشور دارد. 
برای وزارت راه یک خانم معرفی شــدند، ایشــان در کمیســیون ها صحبت کردند، بابد 
ببینیم جو مجلس به کدام ســمت حرکت می کند، در عین حال نظر مجلس تا حدودی 

هم بستگی به برنامه های خود ایشان دارد.
این عضو کمیســیون اقتصادی بیان کرد: گزینه پیشــنهادی وزارت راه کار سختی دارد 
زیرا این وزارت خانه یکی از بزرگترین وزارت خانه های ما از حیث تنوع فعالیت ها اســت، 
فعالیت های هوایی، زمینی، ریلی، دریایی، مسکن، شهری و راه سازی در آن یکجا تجمیع 
شده است. وزارت مسکن بی نهایت وزارت خانه سنگینی است و می طلبد که خانم صادق 

برنامه داشته باشد تا ببینیم در صحن چه می کند.
وی یادآور شد: البته این را بگویم بزرگترین وزارتخانه ما وزارت آموزش و پرورش است، 
که خوشــبختانه آقای کاظمی آدم باتجربه ای هســتند که معرفی شدند. ایشان سابقه 
معاونت وزارت خانه را دارد، سرپرســت وزارت آموزش و پرورش در دولت آقای رئیســی 

بوده، معلم بوده و از کف کلاس درس کار خود را آغاز کرده  است.

گفت:   مجلس  ســابق  نماینده 
کابینه  در  که  ضعفی  بیشترین 
معرفی شــده می بینم، مربوط 
بــه وزارتخانه هــای اقتصادی 
و زیرســاختی اســت. ایــن 
در  و  اســت  مهم  وزارتخانه ها 
حال حاضر اولویت کشور مسأله 
اقتصاد و معیشت مردم است. به 
ذهنم می رسد در چینش وزرای 

پیشنهادی یک ایده مرکزی وجود ندارد، یعنی اینکه آدم احساس کند همه 
وزرا حول یک ایده مرکزی انتخاب شدند و قرار است همه همت شان را جمع 

کرده و مسأله را حل کنند، من آن را نمی بینم.
نظام الدین موسوی نماینده سابق مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
در ارزیابی کابینه معرفی شــده از ســوی پزشکیان گفت: در حقیقت برداشت من این 

است که کابینه متوسطی است. 
قبلا هم تأکید داشتم که شعار وحدت ملی و وفاق ملی که درباره کابینه آقای پزشکیان 
مطرح می شــود، به دلایل متعددی قابل تحقق نیســت و به نظرم اگر آقای پزشکیان 
تلاش می کرد یک کابینه قوی ولی همسو با خود انتخاب می کرد، بیشتر به نفع کشور 

بود.
وی افزود: برداشت من این است، ضمن احترام به همه عزیزانی که در کابینه هستند، 
در کابینه ای که معرفی شــده بعضی از افراد قوی و خوب هستند اما من حیث المجموع 
معدل کابینه متوســط است و به همین دلیل ملاحظه می کنیم که بسیاری از حامیان 
آقای پزشــکیان در فضای مجازی شروع به نقد کردند و به نظر می رسد شاید بخشی 
از این مســأله، ناشــی از این بود که در زمان تبلیغات انتخاباتی شعارهای خاصی داده 
شــد که معلوم بود این شــعارها قابل تحقق نیست و بلافاصله بعد از آن شعارها شاهد 
بودیم که بر شکل گیری دولت وفاق ملی یا اجماع ملی تاکید می شد که به دلیل حضور 

حامیان آقای پزشکیان معلوم بود که قابل تحقق نیست. 
به همین دلیل فکر می کنم کابینه متوســطی است و احتمالا برخی از افراد که ضعیف 
قلمداد می شــوند ممکن است از سوی نمایندگان مجلس شورای اسلامی رأی نیاورند. 
در هرحال ما برای این دولت با توجه به مشــکلات متعددی که کشــور در مســائل 
معیشــتی مــردم دارد، آرزوی موفقیت می کنیم و همه با هــم کمک می کنیم تا این 

کابینه توفیق پیدا کند.
موســوی در پاسخ به این ســوال که آقای پزشــکیان در کدام وزارتخانه باید با دقت 
بیشتری وزیر را انتخاب می کرد گفت: در حال حاضر وزارتخانه خاصی مدنظرم نیست 

که بخواهم مطرح کنم. 
اما برخی از وزارتخانه ها از گذشــته یک تراز حاکمیتی داشتند. یعنی اگرچه انتخاب با 
رئیس جمهور بود اما رئیس جمهور به دلیل تعاملی که این وزارتخانه ها با دســتگاه های 
مختلــف حاکمیتی دارند، به طور طبیعی باید یک ملاحظات و مصلحت ســنجی هایی 
را داشــته باشد که البته تعداد این وزارتخانه ها بســیار قلیل است و شاید در حد سه 

وزارتخانه باشد. 
اما باقی وزارتخانه ها و اجزای دولت لزوما این فضا را ندارند.

وی گفت: بیشترین ضعفی که در کابینه معرفی شده می بینم، مربوط به وزارتخانه های 
اقتصادی و زیرساختی است. این وزارتخانه ها مهم است و در حال حاضر اولویت کشور 

مسأله اقتصاد و معیشت مردم است.
 به ذهنم می رســد در چینش وزرای پیشــنهادی یک ایده مرکزی وجود ندارد، یعنی 
اینکه آدم احساس کند همه وزرا حول یک ایده مرکزی انتخاب شدند و قرار است همه 

همت شان را جمع کرده و مسأله را حل کنند، من آن را نمی بینم.


